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For å få et variert og godt nyhetsmagasin 
oppfordrer vi våre lesere til å fortsette å sende 
inn stoff. Send inn en tekst (kort eller lang) og 
ikke minst bilder fra bahá’í- aktiviteter du er 
med på. Bildene bør være originale, slik at de 
har så god kvalitet og oppløsning som mulig. 
Oppgi også hvem som har tatt bildet. Når det 
gjelder teksten, så må den være på norsk og 
relevant for bahá’í-samfunnet. Vi forbeholder 
oss retten til å korte ned og redigere innslagene.

Kjærlig hilsen
Helene Kragh Sendege, redaktør

Tross korona øker antall kjerneakti-
viteter og antall deltagere. I februar 
er det totalt 249 kjerneaktiviteter 
(merket «CA» i statistikken på neste 
side) med til sammen 1233 delta-
gere. Av disse er 530 ikke bahá’íer. 

Fordelt på de ulike aktivitetene er 
tallene i februar (antall ikke-bahá’íer 
i parentes): 

• Barneklasser: 17 med 116 deltagere (81). 
• Juniorungdomsgrupper: 14 med 88 delta-

gere (65).
• Studiesirkler: 69 med 307 deltagere (104). 
• Andaktsmøter: 149 med 722 deltagere (280). 

I Oslo Akershus er det et mål at området 
skal nå 3. milepæl innen utgangen av ridván, 

dvs. innen femårsplanens slutt. Statistikken 
viser veldig gode tall; til sammen 90 kjerne-
aktiviteter med 475 deltagere, hvorav 139 ikke 
er bahá’íer. 

Her er noen refleksjoner fra vår nasjonale 
statistikkansvarlige, Arsalan Moghen: 

Den globale helsekrisen rundt Covid-19 
førte til en bratt læringskurve når det gjelder 
tall og statistikk i bahá’í-sammenheng. Dette 
ga oss en mulighet til å reflektere over betyd-
ningen av disse. Som statistikkansvarlige 
prøver vi å lære og få en bedre forståelse om at 
statistikk i bahá’í-sammenheng handler om 
mennesker og innsatsen bak dette.

Barneklasser: Med nedstengningen i 2020 
pga. pandemien, ble flere barneklasser fjernet 
fra statistikken da de lokale aktivitetene var 
satt på pause for en lengre periode og dermed 
ble disse tatt ut av statistikken. Vi ser nå at 

Ingen åndelig lockdown i Norge: 

1233 deltar i kjerneaktiviteter
pFrida (4 år) og Aria 
(2 år) pleier å pynte til 
andakstunder hjemme i 
stua si på Lillestrøm. Nå 
har de fått sånn dreis på 
det at det er blitt til ring 
på ring. Vakkert, ikke 
sant? "

w
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løsningen har vært å finne kreative måter å 
fortsette med disse, istedenfor at disse fjernes 
fra listen. Dette fordi vi vet at barna fortsatt er 
der og behovet for den åndelige opplæringen 
eksisterer. 

Når det gjelder studiesirkler og andakts-
møter er situasjonen annerledes. Det er en 
merkbar økning i antall aktiviteter og delta-
kere etter pandemiens start. Imidlertid ser vi 
at økningen hovedsakelig teller bahá’íer, mens 
antallet av venner av troen er stort sett den 
samme. Dette kan muligens tyde på at vi nå 
forbereder oss til å benytte alt ubrukt potensial 
som finnes i samfunnet vårt. Slik Huset beskri-
ver i budskapet av 25. november 2020:

«I denne årsvarige innsatsen må hvert 
samfunn gjøre bruk av alt det ubrukte potensial 
det måtte besitte og søke å overvinne eventuelle 
hindringer som hemmer dets vekst, og på den 
måten forberede det på de kommende krav.»

Oslo-Akershus-området nærmer seg 3. 
milepæl. Stor økning i antall andaktsmøter 
gjennom bønnekampanje i de siste to sykluser. 

Vestfold-området har også vokst i styrke. 
Her er det mye innsats og noen  fordyp-
ningsaktiviteter som ikke registreres i SRP 
(Statistical Report Program – utviklet ved 
Verdenssenteret), f. eks fordypning av 7 daler 
med ni deltakere. Det er også planlagt å starte 
en barneklasse.v

Cluster Children’s Classes Junior Youth Groups Study Circles Devotional Meetings TOTAL
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
CA Att Friends

of the Faith
Oslo-Akershus 7 38 18 3 26 17 18 117 41 62 294 63 90 475 139

Cluster Children’s Classes Junior Youth Groups Study Circles Devotional Meetings
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
Vestfold 0 0 0 0 0 0 5 23 6 10 48 30

Time Children’s Classes Junior Youth Groups Study Circles Devotional Meetings TOTAL
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
No. Att. Friends

of the Faith
CA Att Friends

of the Faith
Apr-16 14 69 23 10 45 19 39 178 62 41 204 55 104 496 159
Oct-16 10 57 25 9 48 30 37 189 53 62 293 67 118 587 175
Apr-17 10 57 25 9 48 30 37 189 53 62 293 67 118 587 175
Oct-17 19 92 56 9 54 42 50 185 81 78 475 140 156 806 319
Apr-18 21 95 60 12 61 43 49 186 77 100 489 217 182 831 397
Oct-18 22 119 78 11 55 38 43 178 70 94 493 220 170 845 406
Apr-19 21 117 79 15 77 54 37 133 58 100 532 253 173 859 444
Oct-19 22 159 127 15 79 54 47 167 62 112 557 264 196 962 507
Apr-20 22 162 129 14 87 59 56 232 74 115 575 280 207 1056 542
Oct.20 17 116 71 13 86 63 67 286 102 133 675 296 230 1163 532
Feb-21 17 116 81 14 88 65 69 307 104 149 722 280 249 1233 530

Utviklingen i Vestfold (se side 6) viser at det er et 
mangfold av kvaliteter som markerer milepælene. Det 
er altså et helhetlig bilde som vurderes. Men også tall 
gir en pekepinn på vekstprosessen, skjønt bare delvis:  

1.milepæl: 
«Selv om det på ingen måte er definitivt, er det nå forstått 
at en klynge med omtrent fem eller flere (kjerne-)aktivi-
teter kan sees å ha etablert et vekstprogram og bestått 
den første milepælen.»

tHold humøret oppe! Alt går bra (til slutt)! Det hilser 
denne juniorungdomsgruppa, PUST, på Lillehammer 
som møtes fysisk hver tirsdag. Gruppa kaller seg 
PUST og jentene heter Anna, Cornelia, Ingeborg, 
Ruth og Alma."

qHer er nyeste statistikken som viser antall kjerne-
aktiviteter og antall deltagere. «Att» betyr «del tag-
ere», «Friends of the Faith» er «venner av troen», 
«Cluster» er «område», «CA» er «kjerneaktiviteter».

2. milepæl: 
«Områder med 20 eller flere (kjerne-)aktiviteter virker 
vanligvis på et intensitetsnivå som kan anses å ha bestått 
den andre milepælen og har dermed et intensivt vekst-
program (IVP).»

3. milepæl: 
«Områder med 100 eller flere (kjerne-)aktiviteter har 
normalt tilstrekkelige elementer på plass for å ha passert 
den tredje milepælen.»

Sitatene er fra årsrapporten til Nasjonalt Åndelig Råd i Storbritannia 
2018, gjengitt i https://bahá’ipedia.org/Milestones_in_growth

Milepælene i tall

«Ren og skjær glede»

«I enhver sammenheng er det ren og skjær  
glede i å engasjere andre sjeler i meningsfylte og  

oppløftende samtaler som leder til å vekke  
åndelige følelser …» 

Ridván-budskapet 2019

w



Vestfold-bahá’íene kan slå fast at de 
har nådd 2. milepæl på sin vei for å 
fremme samfunnsbyggingen i sitt 
område. 

Rådgiver Saba Mazza og Nasjonalt Åndelig 
Råd informerte de lokale åndelige rådene 
i Vestfold – Holmestrand og Tønsberg – 

hvorfor de mener 2. milepæl er en passende 
virkelighetsbeskrivelse i et Zoom-møte lørdag 
13. februar. 

Det ble pekt på en rekke forhold som 
avslører områdets styrke; 16 kjerneaktivite-

ter (fem studiesirkler og 11 andaktsmøter), to 
lokale åndelige råd, systematiske refleksjons-
møter, høy prosent av bahá’íer som deltar i 
aktiviteter, mange som har gjennomført de 
høyere Ruhi-bøkene, flere hjemmebesøk, flere 
innflyttere, i gang med å starte barneklasse 
og juniorungdomsgruppe, fordypninger i 
De syv daler og Kitáb-i-Iqán, store bønn- og 
meditasjonssamlinger, bruk av kunst, musikk 
og natur for å berike og styrke det åndelige 
fellesskapet, sterke vennskapsbånd, stor 
omgangskrets med folk som deler interessen 
for åndelige spørsmål og verdier, gjestfrihet 
og omsorgsevne.v

Vestfold passerer 

2. milepæl

qStor samstemmighet 
og god stemning på 

Zoom-møtet som slo 
fast at Vestfold har 
passert 2. milepæl. 

Bildet ble tatt etter 
at noen hadde forlatt 

møtet, blant annet 
rådgiver Saba Mazza. 

De siste månedene har det vært 
flere bønnekampanjer, opp til 
ett døgn av gangen. Både Oslo/ 
Akershus, Buskerud og Rogaland 
har erfart at mange har lyst til å 
være med. 

Her er noen erfaringer fra Oslo 
Akershus: 

For å få en kraftfull åndelig vekst kom det 
et forslag fra kjære rådgiver Saba om å ha 
bønnekampanje. 22. november deltok 

ca. 112 personer i kampanjen. De var fra hele 
Norge og fra utlandet, både barn, ungdom og 
voksne. Det ble bedt bønner sammenhengende 
fra kl. 07:15 til midnatt!

En kultur av å dele bønner og hellige 
tekster
De som var med fortalte på et ref leksjons-
møte at det ga dem positiv energi å være med. 
Og de ønsket å ha slike ting fremover. OK 
(Områdeundervisningskomiteen) begynte 
med planlegging av aktiviteter i sykluser igjen. 
Det ble til 3 kampanjer hver 3. helg, andre gang 

Over 100 med på 

bønnekampanjer
i form av både Zoom og lesing hjemme enten 
alene eller med familiemedlemmer som ca. 134 
personer deltok i. Noe av det vi erfarte var at 
en halvtime for hver ikke var nok tid og at det 
var flere som var interessert å være med. Så for 
neste gang ble det to zoomlinker slik at flere 
kunne ha muligheten og samtidig ble sesjonene 
økt til én time. Hensikten var, og er fortsatt, å 
forflere antall andaktsmøter og skape en kultur 
av å dele bønner og hellige tekster, utfra kjær-
lighet og ønske om å knytte nære, meningsfulle 
vennskap og sammen spre håp og optimisme 
for en bedre verden i disse vanskelige tider.

Viktig å få med barn og ungdom 
Vi har hatt møte med vertene for å lære av hver-
andre med tanke på å øke kvaliteten på bønne-
sesjonene, hvordan vi inviterer våre venner 
til et andaktsmøte og gi eksempler/forslag til 
innholdet av et andaktsmøte. I tillegg har OK 
vært opptatt av å involvere barn og juniorung-
dommene i bønnekampanjene med å holde en 
én-timers bønnestund på Zoom. Til sammen 
har vi hatt fire bønnekampanjer, og én barn- 
og juniorungdomsbønnestund. Videre har vi 
planlagt daglige bønnestunder og to bønne-
samlinger for barna i fastemåneden.v

Tekst: Områdeundervisningskomiteen i Oslo/Akershus  
v/Dorna Misaghian

pBildet er fra en 
samling med barn 
og ungdom som har 
også vært med i den 
nye bølgen av anda-
ktsmøter og satsing på 
bønnekampanjer. 

6 – Bahá’í nytt Bahá’í nytt – 7
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Se! Hjelperådsmedlem Kitt Sandvik 
dro opp en torsk på hele 8,5 kilo fra 
båten til Todd Nolen i Olderdalen i 
Troms i november. Storfangsten er 
et godt tegn på fornyet åndskraft i 
både nord og sør, skal vi fritt få lov 
å tolke den symbolske betydningen 
av fisk i religioner gjennom alle tider. 
Fisk forestiller både rikdom, frukt-
barhet og at «alle» skal mettes. 

–Jeg føler meg veldig rørt og glad, sier 
Gerry Nolen om den «nye» kontakten 
mellom nord og sør i bahá’í-Norge. 

Med Zoom som «grensesprenger»
Vennene i nord og sør knyttes stadig nærmere. 
Men mest gjennom møter, studiesirkler, barne-
klasser, andaktsmøter og Vinterskole på Zoom. 
Samt gjennom telefonsamtaler og sosiale 
medier. Covid-19 har satt en stopper for flere 
planlagte reiser. Men: Hjelperådsmedlem Kitt 

Lokkende nærkontakt mellom nord og sør
Sandvik besøkte Troms den første uka i novem-
ber og Sasan Kamali, sekretær på Nasjonalt 
Åndelig Råd, fikk anledning til å møte to 
lokale bahá’íer i Tromsø under en jobbreise 
16. desember. 

15 fra nord i rådslagning med 
Nasjonalt Åndelig Råd
Lørdag 5. desember hadde Nasjonalt Åndelig 
Råd et Zoom-møte med vennene i nord fra kl. 
12–16, delvis som erstatning for planlagt reise 
til Tromsø som ble avlyst på grunn av koro-
na-situasjonen. 15 deltagere deltok fra Nord-
Norge, fra Hammerfest, Tana, Tromsø, Kåfjord, 
Narvik, Ballangen, Bodø, Vågan og Fauske. 
Videre deltok hjelperådsmedlem Shoja Fallah 
og Ramtin Moshtagh fra Norsk Bahá’í Institutt. 

Programmet gikk for det meste ut på 
å rådslå om budskapet fra Det Universelle 
Rettferdighetens Hus av 14. juli 2020 om den 
nye inndelingen av Nordkalotten knyttet til 
hvert land. Det ble også tid til en praktisk 
øvelse med konsentriske sirkler. Det er et godt 
hjelpemiddel for å bli mer klar over hvilke 
kontaktpunkter en har med folk i sitt eget 

nærmiljø, både bahá’íer og andre, som deler 
interessen om åndelige verdier og visjonen om 
en forenet verden.

I forkant av møtet 5. desember hadde 
medlemmer av Nasjonalt Åndelig Råd indivi-
duelle samtaler med mange av vennene i nord 
som knyttet nærmere bånd. 

Midtsommerleir planlegges
Midtsommerleir planlegges til sommeren, 
enten online eller fysisk. En komité – med 
medlemmer fra både Norge, Sverige og Finland 

– er i ferd med å begynne planleggingen. 

– Vi er blitt del av en utvidet 
bahá’í-familie
Irene Lokhorst, Tromsø, og Gerry og Todd 
Nolen i Olderdalen (Kåfjord) er blant vennene 
i nord som har hatt mye kontakt med bahá’í-sø-
ringer den siste tiden. BN har bedt dem dele 
noen erfaringer: 

Irene: – Siden Nord-Norge ble en del av det 
norske bahá’í-samfunnet i juli, har det føltes 
som å være en del av en utvidet bahá’í-familie. 
Vi har hatt muligheter til å delta i Zoom-møter w

qTodd Nolan i båten sin 
i den praktfulle naturen 
ved Olderdalen/Kåfjord. 

Irene Lockhurst sammen 
med to av sine elever ved 
videregående skole på 
Slettvoll.
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med norske venner og institusjoner. Selv om 
koronapandemien stoppet Nasjonalt Åndelig 
Råds planer om å møte vennene i Nord, er det 
en sterk følelse av å bli verdsatt og inkludert i 
målene og planene for Norge. Det var absolutt 
et spesielt høydepunkt å kunne delta på den 
virtuelle norske bahá’í-vinterskolen.

Gerry: – Bahá’í-institusjonene og samfun-
net har ønsket oss hjertelig velkommen 
«tilbake til Norge» og jeg føler meg veldig rørt 
og glad for dette.

Todd: – Det Universelle Rettferdighetens 
Hus har lagt ned Nordkalottrådet for en peri-
ode. Da jeg diskuterte dette med en venn i 
Finland, kom jeg på følgende bilde. Når et egg 
blir lagt på et blad, lite og potensielt, har det 
liten forståelse for formålet eller skjebnen. Den 
er skapt av mystiske krefter for å bli en larve. 
Fra dette lille frøet utvikler det seg til en mobi-
litet og et formål egget ikke kan forestille seg. I 
sin nye form er hovedformålet å mate seg selv, 
å vokse, til kanskje hundre ganger sin opprin-
nelige størrelse. Den har begrensede krefter, 
den har stubbete ben og korte antenner. Den 
kan ikke reise langt, og den er begrenset i hva 
den kan gjøre. Man kan bli veldig knyttet til 
og beundre den vakre larven. Egget var nesten 
ikke-eksisterende sammenlignet med larven, 
og larven kunne ikke ha sett konsekvensene av 
å være en puppe. Den ville ikke nødvendigvis 

ha gjort endringene frivillig. Og puppen over-
gir seg til en større vilje, blir til en sommer-
fugl og får vinger. Fra en liten skapning med 
begrenset kunnskap og innflytelse blir det altså 
en skapning av flukt og skjønnhet.

Denne forvandlingsprosessen, som vi vet 
er nødvendig for liv og lys, frembringer en 
ny skapning. Når Nordkalotten tar opp sitt 
nye ansvar vil det møte nye forvandlinger 
i fremtiden, foreskrevet av Det Universelle 
Rettferdighetens Hus.

Kitt på besøk 
Hjelperådsmedlem Kitt Sandvik besøkte 
Troms den første uka i november, for det meste 
i Kåfjord. 

Hva skjedde under besøket med Kitt?
Irene: – Fra det øyeblikket hun ankom 
Nordreisa, var hun engasjert i den virtuelle 
nittendagsfesten med Tromsø-bahá’íer, bare 
for å møte venner og delta i meningsfulle og 
oppløftende samtaler med sin karakteristiske 
kjærlige, omsorgsfulle oppmuntring. Selv de få 
minuttene utenfor et bakeri neste morgen ble 
brukt til å få kontakt med to av elevene mine. 
Derfra tilbrakte hun noen dager med Nolen.

Gerry: – Vi utdypet noen viktige dokumen-
ter angående opplæringsinstituttprosessen, 
Nordkalotten osv. og rådførte oss om den beste 

veien videre for denne regionen, spesielt blant 
det samiske folket. På grunn av koronareglene 
kunne vi ikke møte mange av vennene våre, men 
vi besøkte Senter for Nordlige Folk i Manndalen 
og deltok på et kurs i samisk håndverk, slik at 
Kitt kunne møte den samiske kulturen. Vi 
besøkte også gravstedet til samisk kunstner Nils-
Aslak Valkeapää i Birtavarre for å be bønner. 

Er med i studiesirkel om 
juniorungdom 
Irene, Gerry og Todd er med i studiesirkelen 
om «Innledende impuls», det første grenkur-
sert i bok 5.1. om Juniorungdom som kalles 
«En stund for refleksjon», veiledet av Esther 
Zarghooni-Hoffmann og også med Kitt 
Sandvik, Britt Clavier og Ann og Hal Sexton. 

Hva får du ut av å delta i 
studiesirkelen?
Irene: – Vi er blitt motivert til å undervise 
juniorungdommer i vårt område. Det har vært 
spesielt verdifullt å delta på det første grenkur-
set i bok 5 på Zoom. I løpet av dette kurset har 
vi oppdaget at det å lære å lese virkeligheten og 
se bekreftelser i andres liv ikke bare er verdi-
fulle ferdigheter for å jobbe med ungdom, men 
også er avgjørende for vår egen utvikling.

Gerry: – Love it! Det har vært en veldig 
berikende opplevelse og ett av de beste Ruhi-

kursene jeg noensinne har vært med på. De 
fleste av oss har litt erfaring med juniorung-
domsgrupper i praksis, slik at det vi lærer i 
teorien er knyttet til erfaring. Og veilederen 
vår er helt fantastisk!

Hva tenker du om veien videre for 
troen der du er?
Irene: – Generelt har det skjedd en parallell 
endring i tenkning og holdninger i befolknin-
gen på grunn av koronapandemien. På den ene 
siden har den gjort undervisning utfordrende. 
På den annen side har den gitt oss muligheter 
for oppløftende samtaler på Zoom og sosiale 
plattformer. Ved å utforske kreative måter 
å tjene i samfunnet vårt, lære historier om 
‘Abdu’l-Bahá, og anerkjenne bekreftelser, kan 
vi forberede oss på året som kommer.

Gerry: – Vi er veldig optimistiske. Når 
våren kommer og koronaen forsvinner, vil vi 
gå inn i en ny fase her. Vi har en handlingsplan 
klar, så vi stoler på at Hans bekreftelser vil føre 
oss videre. Det blir spennende!

I dag er det 60 bahá’íer i Nord-Norge. De 
er fordelt på 26 i Nordland, 18 i Troms og 16 
i Finnmark. Det er ett lokalt åndelig råd, i 
Tromsø, og grupper med to eller flere i Mo i 
Rana (2), Bodø (7), Vågan (6), Ballangen (3), 
Narvik (2), Harstad (2), Tromsø (15), Kåfjord 
(2), Alta (9), Tana (3) og Hammerfest (4).v

w

qKitt (t.v.), Irene og 
Ellinor, en venninne av 

Irene. 
uSasan Kamali møtte 
Homayoun Amirnejad 
og Mehran Jazbani på 

kafe i Tromsø under en 
jobbreise.

t– Vi er veldig optimis-
tiske til tiden framover, 
sier Gerry Nolan, her 
med en hjertevenn på 
fire bein. 
qTro hva Kitt og Ellinor 
undrer seg over her?
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– Vi bør bruke nittendagsfestene til 
å lese om ‘Abdu’l-Bahás liv.

Det var ett av forslagene som kom 
opp på rådskonferansen søndag 
17. januar. Omkring 100 deltok fra 
hele landet, de fleste fra lokale 
åndelige råd. 

Hensikten var å rådslå om budskapet fra 
Det Universelle Rettferdighetens Hus 
25. november utfra 23 spørsmål som 

var forberedt av Nasjonalt Åndelig Råd. Alle 
spørsmålene ble gjennomgått.

Den kommende ettårsplanen fra ridván 
fikk stort fokus. Den har som mål å sørge for 
fremgang i områdene og reflektere dypt over 
‘Abdu’l-Bahás liv og over styrken i Pakten. 

Budskapet sier: 
«I tillegg til å sørge for fremgang innen områ-

der alle steder vil den kommende plan være et 
år for dyp refleksjon over ‘Abdu’l-Bahás liv 

og over styrken i Pakten som han var 
Midtpunktet for, samtidig som 

samfunnet gjør seg rede til å minnes hundreårs-
dagen for hans bortgang. Markeringen av denne 
årsdagen vil uten tvil anspore både enkeltperso-
ner og samfunn til å grunne over betydningen av 
dette uendelig gripende øyeblikk da han som var 
Guds Mysterium, forlot denne verden.»

Det var stort engasjement i rådslagnin-
gen med en rekke interessante refleksjoner 
og forslag som de lokale åndelige rådene, 
gruppene og komiteene vil rådslå nærmere 
om, ikke minst med adresse til individer og 
familier.

Her er noen stikkord fra 
rådslagningen: 
• «Lese og studere sammen bøker om ‘Abdu’l-

Bahás liv. Kan hjelpe oss å skjønne hvor-
dan vi kan bruke ham som eksempel. For 
eksempel «Frihetens portaler». Beskriver 
mange ting i detalj, for eksempel hvordan 
han underviste i forskjellige situasjoner.»

• «Fordype seg i ‘Abdu’l-Bahás skrifter og 
taler, ved siden av studiesirkler som vi alle-
rede har.»

• «Bok 8.1. gir en nøye gjennomgang av 
‘Abdu’l-Bahás testament.» 

u‘Abdu’l-Bahá  
utenfor Haparsim 

Street 7 i Haifa,  
ca. 1919.

© Bahá’í International 
Community

Fokus på ‘Abdu’l-Bahá på rådskonferansen
• «På Vinterskolens barneside er det mange 

historier om ‘Abdu’l-Bahá fortalt.» 
• «Bruke 19-dagsfester til å lese om ‘Abdu’l-

Bahás liv.»
• Bør gjøre tilgjengelig: «Tablet to The 

Hague». «Tablet to dr Auguste Forel». 
Handler om Guds eksistens. «Secret of 
Divine Civilization» snakker om nåtid og 
framtid. Bokustilling med relevante bøker. 
Filmen «Luminous journey». 

• «God erfaring med å gjøre ‘Abdu’l-Bahá 
kjent for persisktalende venner. «Memories 
of nine years in Akka», «Servant of Glory», 
Bok om ‘Abdu’l-Bahá skrevet av Hasan 
Balyuzi.» 

• «Planlegge kunstneriske innlegg av kunst-
nerne i samfunnet.» 

• «Forslag til feiring i november: nasjonal 
sammenkomst i tillegg til lokale og regio-
nale feiringer.»

• «Dele historier. Studere bok 4, gjør det 
enklere å snakke om ‘Abdu’l-Bahá.»

• «Hvordan ville ‘Abdu’l-Bahá likt at vi feiret 
ham?» 

• «Bortgang er annerledes en bursdag. 
Markering fremfor fest. Legge ut tips på 
200-lys eller annen Facebookside.» 

• «Ikke bare en feiring for bahá’íer. Inkludere 
venner i planleggingen. Fortelle historier 
til venner og spørre om de har forslag til 
feiring.»

• «Nasjonalt Åndelig Råd kan invitere til 
markering på Zoom midt på natten.» 

• «Bøker om ‘Abdu’l-Bahá for barn og 
ungdom.»

• «Egen Facebookside og/eller egen nettside 
om ‘Abdu’l-Bahá og Pakten.»

• «Feire ‘Abdu’l-Bahás person, ikke fødsel 
eller død.»

• «Gjøre det vi kan for at filmen blir vist på 
NRK (tv eller internett).»

• «Oslo vil prøve å få filmene vist på 
Litteraturhuset, biblioteket eller lignende.» 

• «Å nå målene våre er å gjøre ‘Abdu’l-Bahá 
glad.»v
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– Det var kult å være 
med på Vinterskolen, 
men jeg var litt nervøs, 
sier Celin Sarikhani, 10 
år fra Stavanger. – Når 
jeg tenker meg om, så 
hørtes stemmen min 
litt rar ut. Jeg måtte 
planlegge og skrive på 
papir, slik at jeg ikke 
glemte det jeg skulle 
si og i hvilken rekke-
følge. Det kjekkeste 

var når hun som ledet program-
met (Mette Parker) oppmuntret 
meg og sa hvor flink jeg var, da ble 
jeg veldig glad.

Celin gjorde et imponerende inntrykk 
under en andaktsstund på Vinterskolen 
2020, 27.–29. desember. Det var ett 

av en mengde imponerende inntrykk! For 
makan til Vinterskole! Den var historisk som 
den første online-vinterskolen! Og den var 
historisk i sitt innhold. Vinterskolekomiteen 

– som bestod av Jeanette Livesay og Stephen 
Parker – inviterte til både direkte sesjoner og 
en nettside som er en maktdemonstrasjon på 
det store mangfold av fantastiske ressurser vi 
har i bahá’í-samfunnet i Norge!

Noen tall fra januar om besøket på 
nettsiden og på Vinterskolen: 
• Omkring 775 individer har besøkt nettsi-

den, inkludert fra 24 land utenfor Norge.
• Over 2100 besøk totalt. 
• 248 registrerte seg til Vinterskolen. 
• Om k r i ng  20 0  v a r  i nvolver t  i 

Vinterskole-prosessen. 
• De to komitemedlemmene arbeidet med 

Vinterskolen delvis fulltid fra våren 
2020. De hadde 322 telefonsamtaler på til 
sammen 93 timer!

• Besøk på andaktsmøtene digitalt, morgen 
og kveld: 

• Dag 1: Åpningen: 93. Kveld: 65
• Dag 2: Morgen: 58, kveld: 46
• Dag 3: Morgen: 53, kveld: 58
• Sosialiseringen på Zoom – tilrettelagt av 

James Coburn – var tydeligvis også en 
suksess som gledet mange. Tilfeldige folk 
ble blandet sammen for å bli kjent med 
hverandre i løpet av fem minutter før de 
havnet i nye grupper. Her var det ca. 50 
deltagere om gangen. 

• Bok 1-ref leksjoner: 10 deltagere + 2 
veiledere 

• Bok 2: mellom 3 og 12 deltagere de tre 
dagene + to veiledere

• Huqúqu’lláh-sesjon: 19 deltagere. 
• De skjulte ord-sesjon: 21 deltagere

Takk, takk, takk!
Her er noen responser stjålet fra 200-lys siden 
på Facebook hvor Vigdis Alice Angell gjorde 
en strålende informasjonsjobb; 

p– Når jeg tenker meg 
om, så hørtes stemmen 
min litt rar ut, sier Celin. 
Hun var med på å åpne 

Vinterskolen.

Vinterskolen som 
lever videre

 
Du kan fortsatt boltre deg i alt stoffet på Vinterskolesiden; 

www.bahaivinterskole.com
Her ligger det omkring 100 timer med intervjuer, foredrag, kunst, musikk, barne-
hjørnet og masse mer! Det er så uerstattelig at Vinterskolen aldri vil glemmes. Nytt 
materiale legges fortsatt inn. (Det trengs ikke passord og innlogging for å komme 
inn på siden lengre!)

w
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«Tusen takk til en utrolig dyktig gjeng 
for et nydelig oppsett og vel gjennomført 
arrangement!»

«Takk for fine timer!»
«Nyter hver dag nye programinnslag som 

jeg hører på etter jobb. Så mye spennende!»

«Enorm kjærlighet til Bahá’u’lláh i 
samfunnet»
Jeanette og Stephen i Vinterskolekomiteen 
var selv overveldet over det rike mangfoldet 
av ressurser i samfunnet vårt i arbeidet med 
skolen; 

«Vi oppdaget et vell av aktivitet og en enorm 
kjærlighet til Bahá’u’lláh i samfunnet. Det ble 

p– Jeg liker å meditere og lage kreative ting  
som passer til temaet, forteller Celin.  

Hun er med i TO barneklasser.
en oppgave å ‘gjete sommerfugler’. Det var 
ganske rørende å oppleve utfordringene mange 
møter i Norge, og også innse den brennende 
kjærligheten og den individuelle tjenesten de 
uttrykker for Saken.»

Celin fortalte om ‘Abdu’l-Bahá
Og blant de mange som gjorde kjærligheten 
til Bahá’u’lláh synlig på Vinterskolen var også 
10 år gamle Celin. Hun fortalte historien om 
‘Abdu’l-Bahá som ga bort sauene til gjeterne og 
som fikk Bahá’u’lláh til å le og si: «Vi må passe 
på ‘Abdu’l-Bahá, for en dag gir han seg selv!»

Celin lærer historier i barneklassen hun er 
med i. Faktisk er hun med i TO barneklasser!

w

– Ja, jeg er med i en barneklasse, helt siden 
første klasse. Jeg er faktisk med i 2 barneklas-
ser. Den ene barneklassen er med venner fra 
klassen min, og den andre er med bahá’í-ven-
nene mine. Jeg lærer mye om egenskaper, og 
oppførsel, følelser og være grei mot andre. Og 
så har jeg lært mange historier om ‘Abdu’l-
Bahá utenat. Jeg liker å meditere og lage krea-
tive ting som passer til temaet.

Hva synes du om å være med på aktiviteter 
på nett i forhold til å være sammen fysisk?

– Noen ganger er det kjedelig å vente, fordi 
det tar lang tid på Zoom. I starten, når vi 
begynte med Zoom barne-bønnestund, så 
var det spennende å se så mange barn rundt 
i Norge. Når vi pleide å gå på 19-dagsfest på 
Bahá’í-senteret (før korona kom), så var det 
kjekt å se andre og leke med andre barn, mens 
på Zoom så har man ingen  fysisk kontakt.v

u Også Vinterskolen ble 
preget av ‘Abdu’l-Bahá.

p– Jeg oppdaget at da 
jeg gikk til gravmælene 
så gikk blodtrykket 
ned til normalt nivå, 
forteller Riaz i intervjuet 
med Stephen Parker på 
Vinterskolesiden. 

qFra sesjonen om Juliet 
Thompson. Flere skapte 
stemning både på Zoom 
og i egen stue med tids-

riktige hatter og klær. 

Bønn i gravmælene påvirker blod-
trykket. Det har Riaz Rafat grunn 
til å slå fast etter å ha gjort en 
liten personlig, vitenskapelig 
undersøkelse. Riaz, som bor og 
arbeider ved Verdenssenteret 
i Haifa, avslører «helsenyhe-
ten» i samtalen med Stephen 
Parker på Vinterskolens nettside:  
www.bahaivinterskole.com/haifa

Riaz: Å gå i gravmælene har størst innvirk-
ning på meg. Da roer jeg meg ned. Det 
var en tid jeg stresset mye og blodtryk-

ket gikk litt opp. Så oppdaget jeg at da jeg gikk 
til gravmælene så gikk blodtrykket ned til 
normalt nivå. 

Stephen: Gikk du i gravmælene med en 
blodtrykkmåler?

Riaz: Ja, faktisk. Jeg har gjort en vitenska-
pelig ting de siste 12 månedene. Jeg har målt 
blodtrykket mitt daglig. Jeg må ta litt medi-
kamenter. Men det utrolige er at når jeg går til 
gravmælene, så går blodtrykket ned, faktisk 
ned til et barnenivå. Effekten varer i cirka 

Bønn i gravmælet påvirker 
blodtrykket

24 timer. Så hvis noen sier nei, det har ingen 
effekt, så kan de se på tallene mine. Jeg har laget 
kurver. De viser besøk i gravmælene og effek-
ten på blodtrykket. 

Stephen :  Tenker du å publ isere 
undersøkelsen? 

Riaz (ler:) Nei. Men det er magisk at blod-
trykket går så mye ned. At det blir helt normalt. 
At jeg slipper å bruke medikamenter i løpet av 
24 timer. Jeg burde gå til gravmælene hver dag 
for å slippe å bruke tabletter.

(Hør intervjuet som forteller hvorfor 
hverdagen ikke gir tid til å gå i gravmælene 
daglig!)v
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Hva ville ‘Abdu’l-Bahá ha gjort, 
spurte de seg. Det endte med at de 
ringer på døra til venner, naboer og 
kolleger. Men en liten gave. 

Bahá’í Nytt har bedt Mehrnaz Moghaddas 
og Shoja Fallah på Lillestrøm, fortelle;

Med inspirasjonen fra veiledningen 
fra Det Universelle Rettferdighetens Hus star-
tet vi fredag 14. november et litt annerledes 
andaktsmøte, «Tehuset på Zoom». Dette var 
ment for å knytte hjertene sammen og bringe 
Guds lys og glade budskap til hver og en. Mange 
av våre venner ble med på dette. 

Hver fredag samlet ca. 8–12 venner (noen 
ganger flere) seg og allerede fra 2. gang ble hver 
deltaker bedt om å bidra med program som 
ville berike våre møter. Forskjellige temaer 
ble valgt, slik som kjærlighet/vennskap/reli-
gion og vitenskap må harmonere/toleranse og 
tålmodighet.

Hvert møte varer 2–3 timer, har fokus på 
ett tema, har en fast åndelig del med bønn og 
lesning fra De Hellige Skrifter + kunstnerisk/
poetisk/musikalsk eller underholdningsinn-
hold som kan bidra til å ha oppløftende 
samtaler. Filmen «The Luminous Journey» 

En smakfull, meningsfull liten gest
ble også vist i det vi nærmet oss ‘Abdu’l-Bahá’s 
bortgang.

Et ter  å  ha lest  budsk apet  f ra 
Rettferdighetens Hus 25. november som kom 
i anledning Paktens Dag, tok vi et steg videre. 
Hva ville ‘Abdu’l-Bahá ha gjort?? Hvordan kan 
vi følge i hans fotspor?

Vi ville starte en tjenestehandling i ‘Abdu’l-
Bahás navn?

Fra tid til annen har Mehrnaz pleid å lage 
mat og brakt det til enkelte venner/familier 
som bor alene for å bringe glede til hjertene og 
redusere sosial isolasjon og ensomhet. Dette 
forslaget ble tatt imot med glede av våre venner 
i «Tehuset på Zoom». Alle ville være med å spre 
glede på denne måten. 

Alle ni i gruppen meldte seg til å lage mat/
dessert/kake/ eller lage kort med sitat/dikt 
osv. Hver uke lages noe av den enkelte som 
har meldt seg og bringes hjem til døra til 5–6 
venner /naboer/kolleger med et smil og sitat 
fra ‘Abdu’l-Bahá.

Alle erfaring så langt viser at besøkene er 
mottatt med glede og varme. Vi har en pågå-
ende refleksjon hver uke på hvordan disse 
stegene kan bidra til å utvide vår kontaktbase 
og hvordan vi kan befeste de nye kontaktene 
som er interesserte.v

Bahá’í nytt – 19

Jeg deler noen bilder fra utstillingen til Forum for Tro og 
Livssyn i Rådhuskvartalet i Kristiansand. Den åpnet 8. 
februar og blir hengende ut februar måned og er åpen for 

alle. Alle 13 medlemsorganisasjoner blir her presentert, hvorav 
bahá’í-troen er en av dem. 

Tekst og bilder: Siv Berge

Utstilling 
i Kristiansand
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I brev den 23.06.2020 ba Nasjonalt Åndelig 
Råd Bahá’í skoleutvalg om å arrangere en 
skolekampanje. Denne skolekampanjen 
blir dette vårsemester. 

Målet er å spre informasjon om bahá’í-troen til 
så mange skoler, lærere og elever som mulig. 
Tidspunktet er gunstig fordi:

• Vi har nettopp åpnet en ny nettside for lærere og 
elever www.bahai.no/skoler. Der finnes det interes-
sant materiale for både lærere og elever. Lærere kan 
finne undervisningsmateriale og elever kan finne 
stoff til oppgaver om bahá’í, mm. Når mye av under-
visningen må foregå digitalt er det ekstra viktig å få 
ut informasjon om denne siden.

• Vi har vårt nye skolehefte på 50 sider som kan lastes 
ned gratis eller kjøpes fra Bahá’í Forlag. Heftet er en 
ypperlig gave til skolebibliotek og religionslærere.

• Vi har fått en ny læreplan som gir en del nye mulig-
heter (Se artikkel i forrige Bahá’í Nytt av Nina 
Haugen)

• Mye av undervisningen foregår digitalt og vi kan 
tilby digitale foredrag i hele landet. 

• Ett av nøkkelordene i den nye læreplanen er dybde-
læring. Det innebærer at man går i dybden på et 
begrenset tema. Bahá’í passer bra som et slikt tema 
i religionsfagene.

Koronapandemien skaper både problemer og 
muligheter for oss. Lærerne må uansett undervise og 
elevene må uansett gjøre prosjektoppgaver, derfor er 
det å presentere våre digitale ressurser et viktig mål i 
kampanjen. Foredrag kan også tilbys på Zoom og andre 
digitale plattformer. De fleste skoler har en fagansvarlig 
lærer for religionsfagene som man kan henvende seg til.

Vi vet at flere råd har ting på gang i kampanjen. Det 
er fint om vi etter hvert får høre hva dere gjør. 

I sitt brev av 25. november 2020 skriver 
Rettferdighetens Hus «Måtte det lykkes dere å gi håp til 
dem som ikke vet hvor de skal finne det i en forvirret og 
villrådig verden …»

Kanskje er skoleungdom neste mottakelige gruppe? 
Vi ønsker dere lykke til i deres bestrebelser med 
skoleundervisning.v

Bahá’í-skoleutvalg, Bjørn Hubendick, sekretær
Mob: 986 38 202/skoleutvalg@bahai.no 

– Vi er i ferd å skape en helt ny kultur. 
Vi skal bryte fullstendig med en 
konfliktkultur. Vi skal fredfullt løse 
problemer. Ikke minst i ekteskapet.

Det sa ekteparet Furugh og Raymond 
Switzer, Ungarn, under sin fjerde 
samling, 6. februar, i seminaret om 

ekteskapet for norske venner. 
De tok utgangspunkt i et sitat av Bahá’u’lláh 

(i Glimt) som slår fast at menneskeheten ikke 
lenger har noe valg; «Det påhviler alle verdens 
folk å bilegge sine uoverensstemmelser og å bo 
i fullkommen enhet og fred i skyggen av hans 
omsorgs og miskunns tre.»

Konkrete råd
Furugh og Raymond ga konkrete råd om hvor-
dan ektefeller skal greie å trene på en fredelig og 
kjærlighetsfull kommunikasjon. Eksempelvis 
viste de til at partene ikke bare bør «buse ut» 
med problematiske temaer, men respektere 

Nasjonal skolekampanje

En ny ekteskapskultur
hverandres tid og rom og derfor avtale tid og 
sted. Dette støttes også av et sitat av Bahá’u’lláh 
(i «Bahá’u’lláhs Tavler»): «Ethvert ord er forle-
net med en ånd, og derfor bør den som taler 
om noe eller utlegger det, med omhu fremføre 
sine ord på rette tid og sted, for inntrykket som 
ethvert ord gjør, lar seg klart se og fornemme.»

Når en skal uttrykke seg bør en være 
konkret beskrivende, direkte og poengtert, 
respektfull og ha et vennlig språk, rådet Furugh 
og Raymond. 

Stor deltagelse
Mellom 50 og 100 personer har deltatt på 
Zoom-samlingene søndager mellom kl. 20:00 
og 21:00 til ekteparet Switzer som på forespørsel 
fra Nasjonalt Åndelig Råd så velvillig takket ja 
til å tilby det sjeldne seminaret for vennene i 
Norge. Ekteparet Mahsa Mahmoodzadeh og 
Kayvan Hemmat har vært vertskap.

For dem som ikke har hatt muligheten til å 
være med så er alt tilgjengelig på nettet: https://
www.bahaivinterskole.com/ekteskapv

pEkteparet Furugh 
og Raymond Switzer 
har gitt konkrete og 
gode råd om samliv på 
Zoom-seminarene.

tBruk den spesielle  
nettsiden for skoler:  
https://www.bahai.no/skoler
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– Vi er på en måte alle i én slekt, 
forteller Johannes Austvoll Nome i 
barne-TV-serien «Selma på jakten 
etter den perfekte tro» på NRK. 

Programlederen Selma Ibrahim er 
oppvokst med muslimsk far og kristen 
mor. Selv tror hun ikke på noe spesielt, og 

lurer på hva hun går glipp av når hun ikke er 
religiøs. Derfor oppsøker hun barn som tilhø-
rer ulike trossamfunn. 

Alle mennesker er som blomster i én 
hage
Selma blir med på en barneklasse med seks 
barn og barneklasselærer Nina Haugen. På 
grunn av korona og TV-opptaket holdes barne-
klassen i NRK-kantina. Her synger de en sang 
som røper at bahá’íene tror på menneskehetens 
enhet, at alle mennesker er som én familie; «Vi 
er blomster i én hage, vi er blader på én gren.»  

– Hvis hele dette NRK-huset hadde vært en 
hage med bare kaktuser så hadde det ikke vært 

så fint, sier Martin Jahangosha. – Men hvis det 
hadde hatt andre blomster, trær og busker så 
hadde det vært annerledes. 

«Jeg skjønner», kommenterer Selma. «En 
hage med samme type blomster er kjedelig. 
Vi trenger mange forskjellige blomster, altså 
mennesker, for at det skal være bra.» 

– Sjelen lever videre
Selma forklarer at «de forteller meg at de tror 
flere religioner egentlig har samme Gud. Selv 
om vi ser annerledes ut og har forskjellig tro, 
er vi like.»

– Vi stammer fra samme sted, så vi er på en 
måte alle i én slekt, forteller Johannes. 

Er det et liv etter døden?
Selma spør også om hva de tror skjer når man 
dør. 

– Jeg vil si at det er bare kroppen som dør, 
men sjelen lever videre, sier Johannes.

– Tror dere alle kommer til himmelen, også 
jeg, selv om jeg ikke er bahá’í, spør Selma.

– Ja, samstemmer alle barna.v

– Jeg går og gleder meg til lørdager, 
sier Sebastian Kragh Sendege, 12 
år, i Asker. Sammen med Lilly Belle 
Sirevaag, 13 år, fra Tittlesnes i Sveio 
kommune, er han med i en interna-
sjonal Juniorungdomsgruppe som 
møtes hver uke. 

Slik har det blitt. Zoom fjerner grensene.  
 – Hva slags JU-gruppe er dette?  
 – Det er en gruppe som studerer boka 

«Vinder av bekreftelse» på engelsk. 
– Hvem er med? 
– Det er en liten gruppe med folk som jeg kjen-
ner fra sommerskolen i Irland.

– Hvor ofte og hvordan møtes dere? 
– Vi møtes på Zoom hver lørdag men vi har en 
chatgruppe på Discord hvor vi kan chatte når 
som helst. Slik holder vi kontakten mellom 
møtene også.

– Hvem er inspirator? 
– Vi har en voksen som passer på, men det er tre 
ungdommer som styrer.

– Hva gjør dere? 
– Vi leser og gjør oppgavene til 1–2 kapitler 
fra «Vinder av bekreftelse». Så har vi sosial 
del på slutten med kahoot og noen andre 

Barne-TV om bahá’í-troen

Du kan se TV-programmet her 
(innslaget om bahá’í er fra tidskoden 13:40): 
https://tv.nrk.no/serie/religion/sesong/2/episode/1/avspiller

pBarna gir gode svar til 
programleder Selma i 

barne-TV-innslaget. 

Foto: Skjermdump fra 
NRK TV.

qHver lørdag møtes 
denne gjengen av 
juniorungdommer. 

pSebastian og Lilly har 
glede av å være med i 
Juniorungdomsgruppa 
på tvers av landegrenser. 

Sebastian og Lillys 
internasjonale JU-gruppe

enkle spill og aktiviteter man kan gjøre 
virtuelt.

Lilly: – Vi er organisert i en Discord chat 
der vi kan chatte også utenom gruppen. Den 
bruker vi til å ta kontakt et par ganger i uken 
for å høre hvordan dagen går. 

– Hva synes du om å være med?
Sebastian: – Det er veldig gøy. Jeg går og gleder 
meg til lørdager.

Lilly: – Jeg synes gruppen er spennende. Det 
er noe jeg ikke har i felles med andre venner.v 
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– Det er overraskende at bahá’íene 
blir forfulgt. Jeg tenker på bahá’íene 
som noe av det mest fredfulle en 
kan tenke seg. At de blir forfulgt 
er helt uforståelig for oss som har 
religionsfrihet som en så høy verdi. 
Skjønt det er jo ikke overraskende at 
styresmaktene i Iran diskriminerer. 

Det sier stortingsrepresentant Mona 
Fagerås (SV) til Bahá’í Nytt. Hun 
sti lte i desember spørsmål t i l 

Utenriksministeren om hva hun mener om 
den systematiske utestengelsen av bahá’íer 
fra høyere utdanning i Iran og hva Norge 
kan gjøre for å motvirke brudd på menneske-
rettighetene i Iran. 

Bekymret utenriksminister
Utenriksministeren Ine Eriksen Søreide svarte 
at hun er bekymret for menneskerettighetssitu-
asjonen i Iran og bekreftet at Norge arbeidet for 
en eksplisitt referanse til bahá’íenes vanskelige 
situasjon i Iran i resolusjonen som ble vedtatt 
i tredje komité av FNs generalforsamling 18. 
november. 

I sitt svar skriver utenriksministeren blant 
annet:  

«Utestengning fra institusjoner for høyere 
utdanning er et tilbakevendende tema i rappor-
tene fra FNs spesialrapportør for menneskeret-
tigheter i Iran. I rapporten fra juli i år uttrykker 
FNs spesialrapportør bekymring for tros- og 
livssynsminoriteters situasjon i Iran generelt, 
og situasjonen for bahaiene spesielt. Dette er en 
bekymring Norge deler, noe vi har gitt uttrykk 
for i flere sammenhenger.» 

– Veldig glad for responsen
Bahá’í-samfunnets Kontor for Samfunnskontakt 
(BKSK) tok kontakt med Mona Fagerås om hun 
kunne sette studentenes situasjon i Iran på dags-
orden på en eller annen måte. 

– Det var en veldig enkel sak å ta opp, sier 
Mona Fagerås. Hun er utdanningspolitisk tals-
mann for SV og medlem av Utdannings- og 
forskningskomiteen. 

– Det som er artig er at utenriksministeren 
besvarte spørsmålet så godt, at det ble lagt ut på 
regjeringens nettside og fikk oppmerksomhet. 
Det er jeg veldig glad for. 

I vår samtale med Mona Fagerås takker vi 
henne varmt for at hun tok opp diskriminerin-
gen av bahá’í-studenter i Iran i Stortinget. Til 
det sier hun: 

– Det er veldig hyggelig å få takk. 
Stortingsrepresentanter får som regel kjeft når 
noen ringer. 

Mer info: https://www.regjeringen.no/no/
aktuelt/svar_iran/id2795891/ v

«Medtatt av kulden og mørket en 
vinterdag kjørte jeg rundt i 
Lysaker og lette etter en adresse,» 

starter Faezeh Seddigh med å si i leserbrevet 
«Hjerte for fredsarbeid» i Budstikka (Asker/
Bærum) ca. 6. februar. Dermed pirrer hun 
nysgjerrigheten til leserne på en spennende og 
personlig måte. Hun fortsetter med å fortelle 
at hun overraskes når hun finner «Professor 
Kohts vei» og gjør seg interessante tanker om 
koblingen mellom politikeren Halvdan Koht 
(som bodde på Lysaker) og ‘Abdu’l-Bahás «tavle 
til Haag», rettet til «Central Organization for 
Durable Peace». v

uUtenriksminister  
Ine Eriksen Søreide. 

Foto: stortinget.no

uStortingsrepre-
sentant Mona Fagerås 

(SV) stilte spørsmål 
til utenriksministeren 
om utestengelsen fra 

høyere utdanning i Iran.

Foto: stortinget.no

– Overraskende at fredfulle 
bahá’íer forfølges

Personlig leserbrev:  
Faezeh

«Då Britt studerte i Trondheim, blei 
faren kreftsjuk. Etter eit år med 
reising fram og tilbake til Skien, 

døyr han. Britt går inn i det som skal bli den 
tøffeste perioden i livet sitt.» Slik starter den 
åndelige søken som bragte Britt Strandlie 
Thoresen til bahá’í-troen, står det å lese i det 

Personlig intervju: Britt
tre sider lange intervjuet under vignetten «Min 
Tro» i Vårt Land 12. februar. Det er et kjempe-
flott intervju som forteller om troen, betyd-
ningen av dialog og respekt for andres tro- og 
livssyn og hennes store tjeneste for bahá’í-sam-
funnet og Samarbeidsrådet (STL) hvor hun i 
vår trer av som styreleder etter to perioder. v
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Kayvan Hemmat er blitt utnevnt som ny 
tillitsmann for Huqúqu’lláh i Norge og 
tar over for Mehdi Navidi. I et brev fra 

det regionale styret for Huqúqu’lláh for Nord-
Europa og Grønland skriver de til Nasjonalt 
Åndelig Råd:

«Our heartfelt appreciation also goes to Mr. 
Mehdi Navidi who rendered devoted services as 
a member of the institution of Ḥuqúqu’lláh and 
is now being relieved of his duties as a Deputy 
Trustee. Mr. Navidi will no doubt continue to 
serve the Cause of God.»

Nasjonalt Åndelig Råd takker vår kjære 
Mehdi for sin tjeneste som tillitsmann i ni år 
og ønsker han lykke til videre i sine tjenester 
for troen.

Kayvan Hemmat kan kontaktes på  
huquq@bahai.no for Huqúqu’lláh-relaterte 
spørsmål og henvendelser.

Et av de store målene med 
Bahá’u’lláhs nye verdensorden 
er å forbedre det åndelige og det 
materielle livet til alle mennesker. I 
henvendelsen til verdens herskere 
og religiøse ledere åpenbarte 
Bahá’u’lláh: «... de bør holde fast 
ved rådslagning og vedta og hånd-
heve det som fremmer sikkerhet, 
velstand, rikdom og ro hos folket.» 
(Fra «Bahá’u’lláhs tavler») 

Samtidig som Bahá’u’lláh ønsker sikker-
het, velstand, rikdom og ro for alle 
mennesker, er det naturligvis ganske 

umulig at alle kan være nøyaktig like i besit-
telse av rikdom. Derfor søker Bahá’u’lláhs 
åpenbaring rettferdighet, en rettferdighet 

gjennom eliminering av ekstrem velstand og 
ekstrem fattigdom.

Det Universelle Rettferdighetens Hus adres-
serer bahá’í-holdning til rikdom i et historisk 
brev som ber oss undersøke konsekvensene og 
effekten av åpenbaringen av Bahá’u’lláh på vårt 
økonomiske liv og våre holdninger til materi-
elle goder: 

«Bahá’u’lláhs visjon bestrider mange av de 
antagelser som tillates å forme tidens diskurs 

– for eksempel at egeninteresse, så langt fra å 
behøve begrensning, er en drivkraft for velstand, 
og at fremskritt avhenger av å vise seg i nådeløs 
konkurranse. Å betrakte et individs verdi hoved-
sakelig ut fra hvor mye man kan hope sammen, 
og hvor mange varer man kan forbruke 
sammenlignet med andre, er fullstendig frem-
med for bahá’í-troens måte å tenke på. Men 
læren er heller ikke positiv til en radikal avvis-
ning av rikdom som usmakelig eller umoralsk i 
seg selv, og askese er forbudt. Rikdom må tjene 

Bahá’í-troens 

holdning til rikdom
menneskeheten. Den må anvendes på en måte 
som er i samsvar med åndelige prinsipper; 
systemer må skapes i lys av disse. Og uttrykt med 
Bahá’u’lláhs minneverdige ord: “Intet lys kan 
lignes med lyset av rettferdighet. Opprettelsen av 
orden i verden og ro blant nasjonene avhenger 
av den.» (Det Universelle Rettferdighetens Hus 
1. mars 2017)

«I løpet av denne religionsordningen vil 
institusjonen Huqúqu’ lláh bidra til å ånde-
liggjøre menneskeheten ved å fremme en ny 
holdning overfor til  egnelse og bruk av mate-
rielle ressurser. Den vil sørge for de materi-
elle ressurser som trengs til kollektive tiltak 
for å forbedre alle livets aspekter, og vil være 
en sterk faktor i fremveksten av en verdens-
sivilisasjon.» (12. januar 2003, skrevet av 
Det Universelle Rettferdighetens Hus til 
Huqúqu’lláh-institusjonens fullmektiger og 
representanter)v

Tekst: tillitsmannen for Huqùq´u´lláh i Norge,  
Kayvan Hemmat 

Ny tillitsmann 
for Huqúqu’lláh
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Givergleden tok helt av på slutten av 2020! Fra både individer og lokale 
åndelige råd kom det så store bidrag til Nasjonalt Fond i fjerde kvartal at 
det endret resultatet for fjoråret fra negativt til positivt! 2020 ble dermed 
et av de beste inntektsårene til fondet noensinne. 

Rekordtall: 
3,6 millioner i inntekter i 2020 

Høydepunkter i år 2020
• Totalt kr 3 640 270 i inntekter i 2020. 
• Over 71% av bidragene til fondet ble vide-

resendt til internasjonale formål.
• Hele kr 778 909 ble bidratt til ‘Abdu’l-Bahás 

gravmæle 
• Kr 882 000 ble bidratt til internasjonalt 

fond. Kr 582 000 av dette var et ekstraor-
dinært bidrag som respons på naw-rúz- og 
ridván-budskapene.

• Kjøp av det nye bahá’í-senteret på kr 11 100 
000

• Oppussingskostnader og investeringer i nye 
inventar og utstyr på ca. kr 3 millioner er nå 
nesten avsluttet.
«Vi må være som en fontene eller et oppkomme 

som stadig tømmer seg for alt det har, og som 
stadig fylles igjen fra en usynlig kilde. Stadig å 
gi til beste for våre medmennesker uten å la oss 
avskrekke av frykt for fattigdom og i tillit til kilden 
til all rikdom og alt godt – dette er hemmeligheten 
ved rett levnet.» Shoghi Effendi
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Sri Lanka
I ett brev fra Det Universelle Rettferdighetens 
Hus den 23. des. 2020 skriver de:

«The Universal House of Justice has received 
from the Spiritual Assembly of Sri Lanka a requ-
est for financial assistance with the purchase of 
equipment for its National Centre and training 
institute. The provision of funds for this purpose 
has been approved, and it has been decided that 
the amount be designated as an international 
financial collaboration goal of the current Five 
Year Plan.

You are thus being called upon to contribute 
US$11,000…

May all your dedicated efforts in the path of 
God be blessed and confirmed.»

Dette bidraget til et søstersamfunn er vårt 
siste bidrag i denne femårsplanen. Vi avventer 
Husets veiledning for fremtidige deltakelse av 
vårt samfunn i dette globale samarbeidet.v

Bidrag til utenlandske fond i 2020 – Totalt kr 1 851 409

Administrasjonskostnader i 2020 – Totalt kr 895 851

Øvrige kostnader i 2020 – Totalt kr 862 380

tDet nasjonale 
bahá’í-senteret i Colombo, 

Sri Lanka. 
Foto: Google Street View
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Når jeg forteller venner og kollegaer 
at jeg faster, er det mange som stiller 
seg undrende (og beundrende). Det 
kommer flere spørs-
mål om hva fasten 
egentlig er, noe som 
fører til at jeg spør 
meg selv de samme 
spørsmålene. Jeg 
synes Shoghi Effendi 
gir en god og presis 
beskrivelse av fasten, 
som gir grunnlag 
for refleksjon og 
meningsfylte samtaler: 

Det er i bunn og grunn en periode med 
meditasjon og bønn og åndelig rekre-
asjon, der den troende må bestrebe seg 

på å gjøre de nødvendige justeringer i sitt indre 
liv og oppfriske og styrke de åndelige krefter som 
ligger latente i sjelen. Dens betydning og formål 
er derfor dypest sett av åndelig karakter. Faste 
er symbolsk, og den er en påminnelse om avhol-
denhet fra selviske og sanselige begjær.1

1 Fra et brev datert 10. januar 1936, skrevet på vegne av Shoghi 
Effendi

Men som vi vet har fasten også konkrete, 
fysiske rammer. Å avholde oss fra mat 
og drikke fra soloppgang til solnedgang2. 
Veiledningen er relativt presis for hvilke 

forhold som gjelder rundt 
fasten og unntak fra den 
(blant annet alder, sykdom 
og reise). Samtidig gir den 
oss rom for å vurdere situ-
asjonen selv innenfor de 
gitte rammene (eller med 
hjelp fra lege dersom det 
er tvil om helsemessige 
forhold). I f lere svar til 
spesifikke spørsmål angå-
ende unntak fra fasten, 
gjentar Det Universelle 
Rettferdighetens Hus 

følgende: «De generelle prinsipper er kjent, 
og når vennene treffer på spesifikke detaljer 
som ikke ser ut til å være uttrykkelig dekket, 
bør de ta sin egen beslutning etter å ha bedt 
og samvittighetsfullt vurdert prinsippene, og 
deretter gjennomføre beslutningen med god 
samvittighet.».3 Som i så mange situasjoner, blir 
vi altså rådet til å ta utgangspunkt i den skrift-
lige veiledningen, vitenskapen, bønn, reflek-
sjon, dømmekraft og samvittighet.

Når det kommer til selve gjennomføringen 
av fasten, så er vi mange som lett innrømmer at 

2 Vi kan også i Norge følge klokken, fra 06:00 til 18:00.
3 Fra brev datert 24. mars 1993, 16. april 2003 og 26. februar 

2019 skrevet på vegne av Det Universelle Rettferdighetens Hus

Tanker om fasten
det kan føles overveldende. Bahá’u’lláh sier selv 
at «fasten i det ytre er vanskelig og besværlig»4, 
så det er jo i det minste betryggende. Og her 
kan vi reflektere og fordype oss lenge om hva 
både bahá’í-skriftene, andre religiøse skrifter 
og vitenskapen sier om de mulighetene til vekst 
som ligger i å gjennomgå vanskeligheter og 
krevende øvelser. 

Et poeng jeg synes er relevant i forbin-
delse med de samfunnsbyggende prosessene 
vi arbeider med for tiden, er følgende setning 
fra Shoghi Effendi, i forbindelse med faste og 
obligatorisk bønn: «Det er ofte vanskelig for 
oss å gjøre ting fordi de er så annerledes enn 
det vi er vant til, ikke fordi tingen i seg selv er 
spesielt vanskelig.»5 I arbeidet med å bygge et 
bedre samfunn, må vi stadig revurdere hvilke 
av våre vaner som er hensiktsmessige å ta vare 
på og hvilke det er på tide å endre. Men endring 
av vaner er vanskelig, nettopp fordi de er vaner. 
Da er det forfriskende å tenke på at fasten rett 
og slett er en boot camp når det kommer til å 
øve seg på å gjøre ting annerledes enn vi er vant 
til og at den kan styrke evnen vår til å endre de 
tingene vi ser på som nødvendig og givende, 
både individuelt og kollektivt.v 

Tekst: Katlinn Clavier

4 Fra sitatsamlingen «The Importance of Obligatory Prayer and 
Fasting», sitat XVI

5 Fra et brev datert 16. mars 1949 skrevet på vegne av Shoghi 
Effendi

«Det er ofte vanskelig 
for oss å gjøre ting 

fordi de er så anner-
ledes enn det vi er 
vant til, ikke fordi 
tingen i seg selv er 

spesielt vanskelig.»

38 delegater er valgt til det nasjonale årsmøtet 
24. – 25. april 2021. For første gang siden 2007 
er det i år også valgte delegater fra Nordland, 
Troms og Finnmark. Nordkalotten var som kjent 
under Finlands jurisdiksjon fra juli 2007 – juli 
2020. Delegatene er: 

• Agder: Mariann Ottersland Aalvik.
• Finnmark: Mikael Clavier. 
• Innlandet: Thor Henning Lerstad og Bjørg Trønnes. 
• Nordland: Audun Hagan. 
• Oslo: Homayoun Riazati, Bjørn Hubendick, Britt Strandlie 

Thoresen, Nazila Dabestani, Sima Abdollahi og Kittel 
Austvoll. 

• Rogaland: Kjell Austvoll, Mateen Ram, Danesh Movafagh 
og Jeanette Livesay. 

• Troms: Mehran Jazbani. 
• Trøndelag: Mai Antonsen, Øystein Fjær, Mari Haugen og 

Svein-Tore Gullerud. 
• Vestfold og Telemark: Hans Olav Håkonsen og Knut 

Haugen. 
• Vest la nd :  Tor i ld  Torsmy r  Jac k  og  Sa sa n 

Zarghooni-Hoffmann. 
• Viken 1 (Bærum): Keyhan Ighanian og Mehdi Navidi. 
• Viken 2 (Akershus Øst+): Houshyar Sabetrasekh, Kayvan 

Hemmat, Mahsa G. Mahmoodzadeh, Mehrnaz Moghaddas 
Fallah, Mojgan Massoumiyan og Yasaman Aalaei. 

• Viken 3 (Østfold): Navid Alai. 
• Viken 4 (Buskerud): Tuva Von Krogh, Hamid Zarghooni, 

Arsalan Moghen, Sasan Kamali og Ramez Rafat. 

Delegater til 
det nasjonale 
årsmøtet

«En ny ånd av andaktsmøter»

«antall bønnesammenkomster (er) nesten doblet, noe som 
er en sterkt tiltrengt respons på menneskehetens økende 

fremmedgjøring overfor kilden til håp og rike gaver. Denne 
utviklingen er særlig løfterik, for livet i et samfunn tilføres 
en ny ånd av andaktsmøter. Ved at de til alle tider veves 
inn i innsatsen innenfor opplæring og undervisning, styr-
ker de denne innsatsens høye siktemål: å fostre samfunn 
som utmerker seg ved sin gudsdyrkelse og sin tjeneste for 

menneskeheten.» 

Ridván-budskapet 2019
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Dette historiske bildet viser hele 
det norske bahá’í-samfunnet i slut-
ten av september 1946; Johanna, 
Aagot, Solveig og Etty. 

Sammen sender de et postkort til Shoghi 
Effendi. Slik lyder det: 

«Oslo, Sept. 22, 1946
Four devoted Baha’is in Norway send their 

loving and loyal greetings to theirs beloved 
guardian, happy and grateful to be together 
and able to consult about future work. May 
Baha’u’llah bless our efforts and guide us in all 
our undertakings.

In His Service»

Etty og Solveig med båt til Norge
Andre verdenskrigs grusomheter var over og 
freden var sikret. Den andre syvårsplanen 
(1945–1952) i Amerika er påbegynt. Shoghi 
Effendi skriver i et brev av 15. juni 1946 at han 
ønsker at USA sender ni pionerer til Europa 
og at det gjøres et arbeide for å opprette et 
bahá’í-kontor i Geneve, Sveits, som en avde-
ling av Bahá’í International Bureau (i dag 
Bahá’í International Community). 7. septem-
ber 1946 forlater skipet Stavangerfjord New 
York med Etty Graeffe og Solveig Corbit om 
bord. Etty Graeffe har fått i oppdrag å kart-
legge situasjonen i Europa når det gjelder 
bahá’í-aktiviteter og lokal litteratur, samt 
å etablere kontoret i Geneve. Etty Graeffe 
blir en tid i Oslo. Flere gode kontakter med 
interesserte blir knyttet av Etty, ofte gjennom 
foredrag hos Esperantistene. Disse blir fulgt 
opp med blant annet firesides hos Johanna 
Schubarth og Solveig Corbit. 

«De gikk ut på gaten for å treffe folk»
«Og hva gjorde så pionerene da de kom til en 
ny by, hvor mat, lys, brensel og klær fremde-
les var strengt rasjonert og hvor det ikke skulle 
bakes kaker før alle hadde fått brød? De gikk ut 
på gaten for å treffe folk. Det var så mange ting 
som skulle feires den gangen. Ikke bare freden og 
frigjøringen, 17. mai og kongens fødselsdag, men 
også at krigsheltene og krigsfangene kom hjem, 
at gatelysene ble tent, og at det kom en båt med 
bananer. Alle slike anledninger benyttet pione-
rene til å møte mennesker. De fikk kontakter, de 
fotograferte og de inviterte til sammenkomster.» 
Det skriver Winnie Ringstad i jubileumsskrift 
for Oslo Lokalt Åndelig Råd 40 år. 

Stor deltagelse på bahá’í-møter
Disse sammenkomstene samlet a l lt id 
fulle hus, enten det var en stor romslig 
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Da det var 4 bahá’íer 
i hele Norge

leilighet i Bygdøy Allé, et mindre hjem i 
Gjetemyrsveien, en liten, trang leilighet 
i Colbjørnsens gate eller et leiet værelse i 
Ullevål hageby. Bespisningen var i begyn-
nelsen nærmest overdådig, men avtok etter 
hvert. Shoghi Effendi kunngjorde 7. mars 
1948 at Bábs gravmæle skulle reises på 
Karmelfjellet, et prosjekt som trengte mange 
penger. 

Omkring 30 medlemmer i 1948
Våren 1948 ble Norges første lokale ånde-
lig råd etablert i Oslo. Der var det nå et stort 
samfunn med rundt 30 medlemmer. Det 
bestod av bahá’íer fra England, Nederland, 
Tsjekkoslovakia, Tyskland, USA, Spania og 
Australia. 

«Det var et samfunn hvor alle var glade 
sammen. Det var et samfunn som kunne 
oppta i seg både helter og tapere, troende 
og søkende, lærde og ulærde, uansett alder, 
rang og stand. En enhet som det var en glede å 
slutte seg til og en helhet som man nesten ikke 
forsto at man var en del av,» skrev Winnie 
Ringstad i jubileumsskrift for Oslo Lokalt 
Åndelig Råd 40 år. 

Solveig ble født på Karmøy
Solveig Corbit blir født på Karmøy 29. 
november 1883 av far Peder Pedersen Vilde 
(f. 1859) som var lærer i Haugesund og mor 
Severine Salvesen (f. 1861) som var lære-
rinne. Solveig var eldste barnet i en søsken-
f lokk på syv barn. Da Solveig var to år 
emigrerte hele familien til USA og i år 1900 
bor de i Kitsap county i staten Washington. 
Solveig gifter seg 6. mars 1907 med Ernest 
Hinton. I 1909 føder hun datteren Shirley. 
11. oktober 1920 gifter Solveig seg med 
bilmekaniker James C. Corbett. I 1943 ble 
det holdt en serie bahá’í-foredrag i Portland, 
Oregon med Solveig som en av foredrags-
holderne. I 1946 reiser Solveig fra Denver i 
Colorado til Norge som pioner. I Oslo star-
tet Solveig og Johanna en studiesirkel for 
ungdom, som snakket engelsk. Ungdommer 
var en stor del av de interesserte i troen. Det 
var også offentlige møter hos esperantis-
tene samt fireside hos Johanna Schubarth. 
Men allerede 16. juli 1948 reiste Solveig 
Corbit tilbake til USA, like etter at Norges 
første lokale åndelige råd ble dannet i Oslo. 
Etter nesten to år i Norge er hun tilbake i 
USA, der hun holder foredrag i Idaho om 
troen i Norge og andre land. Solveig døde 
15. januar 1966 og er begravet i Los Angeles, 
California.v

Tekst: Gunnar Jonsson

tFr.v. Johanna 
Schubarth, Aagot 
Krantz Ramsli, Solveig 
Velde Corbit og Etty 
Graeffe.
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– ‘Abdu’l-Bahá tok til orde for en 
«universell læreplan». Og han sier at 
det er en av hovedlæresetningene i 
bahá’í-troen.

Det forteller Hadi Lile, førsteamanuen-
sis ved Høgskolen i Østfold. Han har 
skrevet boken «International Law on 

the Aims of Education». 
– Denne boken handler nettopp om det, sier 

Hadi. – Det er den første boken om det inter-
nasjonale (globale/universelle) lovverket som 
legger premissene/rammer for læreplaner. 

Bahá’í Nytt henvendte seg til Hadi med 
spørsmålet «Sett med vårt tunnelsyn: er det 
noen referanse til bahá’í-troens lære/skrifter/
erfaringer i boka?»

– Ja, det er en og annen referanse og boka har 
relevans i forhold til troen med henvisning til 
skriftene, knyttet til betydningen av skole og 
utdanning, svarer Hadi. – På sin reise i USA 

snakket for eksempel ‘Abdu’l-Bahá om det han 
kalte de 10 grunnleggende «teachings» (hoved-
læresetninger eller prinsipper) i budskapet fra 
Bahá’u’lláh. Da han kom til det åttende prin-
sippet, sa han: 

«Skolegang er uomgjengelig nødvendig, og 
alle normer for opplæring og undervisning 
rundt om i menneskehetens verden bør brin-
ges i overensstemmelse og samsvar; det bør 
opprettes et allment pensum («a universal 
curriculum»), og etikkens grunnlag bør være 
det samme.» (9 June 1912, tale i Baptist Temple 
i Philadelphia, sitert i The Promulgation of 
Universal Peace, s. 182). 

– All skole og utdanning – alle læreplaner, 
lærebøker og all undervisningsvirksomhet – 
er styrt av målene, forteller Hadi. – Det er der 
kampen står, fordi det er reglene som styrer 
målene som styrer alt det andre. Nasjonalt, i 
Norge, har kampen dreid seg om den såkalte 
(kristne) formålsparagrafen i Opplæringsloven. 
Men i tillegg finnes det da altså et internasjo-
nalt lovverk. Den aller viktigste internasjo-
nale bestemmelsen om formålet med skolen er 
artikkel 29 (1) i FNs barnekonvensjon. Dette 
er da den første boken i verden, tro det eller ei, 
som går i dybden på hvordan man skal forstå 
denne og andre internasjonale bestemmelser 
om formålet skolen. 

– Hva kan et allment pensum for hele 
verden bety?

– Det betyr at skoler over hele verden må innrette 
sin undervisning i tråd med noen felles lærings-
mål. Disse læringsmålene handler om hvilke 
kunnskaper, holdninger, verdier og ferdigheter 
barn skal lære. Nå er det vanskelig å oppsum-
mere innholdet kort, men la meg si noe slikt som 
at; i tillegg til lese- og skriveferdigheter handler 
målene om kritisk tenkning, om respekt for alle 
menneskers grunnleggende rettigheter, om tole-
ranse og forståelse for ulikheter, om respekt for 
ulike kulturer og trosgrunnlag, og om å utvikle 
respekt for det ansvaret vi har for naturen og 
klima.

Boka til Hadi er utgitt på Routledge forlag: 
www.routledge.com/International-Law-on-the-
Aims-of-Education-The-Convention-on-the-
Rights/Lile/p/book/9780367358709 v

– Jeg er veldig glad i tidlige morgen-
stunder, sier Parisa Hove, Asker. Det 
må hun være. For hun inviterer til 
andaktsstunder torsdager klokken 
05:30 på Zoom! Og tre til fem andre 
morgenfugler er med!

–Jeg liker den nydelige morgenduften i 
naturen, stillheten og energien som er 
i lufta, sier Parisa. – Det å stå opp tidlig 

er en vane jeg har utviklet, inspirert av sitatet i 
De skjulte ord (nr. 30, persisk del): «Ved mangt 
et daggry har Min kjærlige omsorgs milde vind 
strøket hen over deg og funnet deg i dyp søvn på 
likegyldighetens leie. Gråtende over din tilstand 
vendte den tilbake dit den kom fra.» Så jeg står 
opp tidlig hver dag, rundt kl. 4:30 eller 05:00.  

– Jeg har vært hjemme de siste to og et halvt 
årene på grunn av komplikasjoner med hjerne-
rystelse og har derfor ikke hatt mulighet til å 
delta i noe bahá’í-aktiviteter. Jeg følte meg trist 
og ‘left out’. Samtidig har jeg lenge ønsket å 
holde en andaktsstund. Det å si bønn sammen 
gir stor effekt. Som det står i brevet fra Det 
Universelle Rettferdighetens desember 2015: 
«Praksisen med å komme sammen til felles guds-
dyrkelse, noen ganger til ottebønn, nærer frem 
en mye dypere forbindelse med Bahá’u’lláhs 
åpenbaring hos alle.» 

Hadi Lile med bok om de folkerettslige målene med skolen

qHadi Lile med 
boka «International 

Law on the Aims 
of Education. The 

Convention on the 
Rights of the Child as 

a Legal Framework for 
School Curriculums». 

– ‘Abdu’l-Bahá ønsket en 

«universell læreplan»
Parisa inviterer til 

bønn kl. 05:30
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For et par uke siden fikk jeg en epost om 
24-timers bønnestund fra venner i Buskerud. 
Jeg deltok selvfølgelig i en av de tidligste bønne-
stundtimene på morgenen. Det var første gang 
jeg kunne delta i noe program på et par år. Den 
dagen var det bare meg og en annen deltaker, 
men det var fortsatt veldig oppløftende. Jeg ble 
så glad. Så, der kom ideen! Jeg tenkte: Hvis kl. 
5:30 er det eneste tidspunktet jeg kan være med 
mine åndelige søstre og brødre for å dele noen 
åndelige minutter sammen, selv om bare én 
person deltar, så er det flott! Vår Daggrybønn 
er bare 30 minutter, fordi sønnen min våkner 
vanligvis kl. 06:00 og da begynner dagen som 
en mor. Til min glede deltar mellom tre til 
fem personer hver gang. Jeg har også møtt nye, 
inspirerende og hyggelige venner. 

Jeg velger også en dyd som kort tema for hver 
gang, siden jeg synes at det er viktig å minne oss 
om hvorfor vi sier bønn og hvorfor vi deltar i 
bahá’í-aktiviteter, at bønn og sitater reflekteres 
i handlingene våre gjennom uka, sier Parisa.v

p– Til min glede deltar 
mellom tre til fem 
personer hver gang på 
daggrybønnestunden, 
forteller Parisa. 
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خلاصه ای از اخبار امری جامعه بهائی نروژ
(ترجمه و تلخیص، خانم مهسا قائمی محمودزاده)

فعالیتهای ۴ گانه اصلی:
علیرغم محدوديتها در رابطه با کرونا، تعداد فعالیتها رو 
به افزایش است و ۱۲۳۳ نفر در این فعاليتها مشارکت 

داشته که ۵۳۰ نفر ایشان از دوستان امر میباشند. آمار 
ماه فوریه بقرار ذیل میباشد(اعداد داخل پرانتز تعداد 

دوستان امر میباشند):
کلاسهای دروس اخلاق اطفال ۱۷ عدد، ۱۱۶ طفل (۸۱)

کلاسهای نوجوانان ۱۴ عدد، ۸۸ نوجوان (۶۵)
کلاستهای روحی ۶۹ عدد، ۳۰۷ شرکت کننده(۱۰۴)

جلسات دعا ۱۴۹ عدد، ۷۲۲ شرکت کننده (۲۸۰)
منطقه Oslo/Viken به نقطه عطف نقشه یعنی رسیدن 

به  مرحله ۳ رشد تا رضوان ۲۰۲۱ نزدیک میشود. 
توضیح مختصری در مورد مراحل مختلف رشد، نقطه 

های عطف،  در اهداف نقشه ها:
نقطه عطف ۱: محله یا مناطقی که تعداد فعالیتهای 

هسته ای آنها به ۵ یا بیشتر بالغ گردیده باشد. 
نقطه عطف ۲: مناطقی که دارای ۲۰ فعالیت یا بیشتر 
باشند و معمولا در سطحی عمل میکنند که یک برنامه 

رشد فشرده دارند.
نقطه عطف ۳: مناطقی که دارای ۱۰۰ فعالیت  یا بیشتر 

باشند و بطور معمول عناصر کافی را در محل خود برای 
عبور از مرحله سوم دارند. 

پاسخ ۲ سیاستمدار نروژی به اوضاع بهاییان در 
ایران:

دفتر روابط عمومی جامعه بهایی نروژ در خصوص 
 Mona Fargerås وضعیت بهاییان در ایران با خانم
نماینده مجلس از حزب SV تماس گرفته و او میگوید: 

تعجب آور است که بهاییان مورد اذیت و آزار قرار 
میگیرند. من بهاییان را بعنوان یکی از صلح آمیزترین 
افراد و جوامع تلقی میکنم و برای ما که از آزادی دین 
برخورداریم اینکه آنها مورد سرکوب قرار میگیرند غیر 

قابل درک است اگر چه تعجب آور نیست که دولت ایران 
بین مردم آن کشور تبعیض قائل میشود.

 ایشان در ماه دسامبر سوالاتی از وزیر امور خارجه 
نروژ در مورد حذف سیستماتیک بهاییان از تحصیلات 
عالیه در ایران مطرح نمود و اینکه نروژ برای مقابله با 

این تخلفات و نقض حقوق بشر در ایران چه کاری انجام 
میدهد. خانم Ine Eriksen Søreide وزیر امور 
خارجه در پاسخ خود منجمله چنین مینویسد: نروژ 

بخصوص در مورد وضعیت دشوار بهاییان در ایران 
همراه سازمان ملل کار میکند، محرومیت از موسسات 
آموزش عالی یک موضوع تکراری در گزارشهای ویژه 

سازمان ملل در امور حقوق بشر در ایران است. او نیز 
نگران وضعیت حقوق بشر در ایران بخصوص جامعه 

بهایی است. عکس العمل و جوابهای وزیر امور خارجه 
در این خصوص در سایت رسمی دولت نروژ نیز 

انعکاس پیدا کرده است. 

جلسه بین المحافل: 
این جلسه در تاریخ ۱۷ ژانویه منعقد گردید. مطالعه و 
مشورت پیرامون پیام بیت العدل اعظم الهی مورخ ۲۵ 
نوامبر ۲۰۲۰ مطلب اصلی این همایش بود. مرکزیت 

مشاوره حول نقشه یکساله از رضوان سال جاری برای 
پیشرفت جوامع و تعمق در زندگی حضرت عبدالبهاء و 
قدرت عهد و میثاق بود. نکاتی چند از این محفل شور 

بقرار ذیل میباشد:
استفاده از ضیافات ۱۹روزه و مطالعه در مورد -

زندگی حضرت عبدالبهاء
مطالعه کتب مختلف در مورد زندگی و خدمات -

حضرت عبدالبهاء بصورت گروهی  و یادگیری روش 
ایشان در خدمت و تبلیغ در مواقع مختلف

مطالعه نصوص مبارکه و خطابات مرکز میثاق در -
کنار فعالیتهای اصلی نقشه

مطالعه کتاب ۴ روحی و آموختن صحبت هدفمند و -
ساده در مورد شخصیت حضرت سرالله الاعظم

بررسی و مطالعه واحد ۱ از کتاب روحی ۸ در مورد -
الواح وصایای حضرت عبدالبهاء

استفاده از وب سایت مدرسه زمستانه ۲۰۲۰ نروژ، -
بخصوص قسمت اطفال و داستانهای مختلف موجود 

در آنجا در مورد زندگی حضرت غصن اعظم
دسترسی و مطالعه الواح مختلف بخصوص مکتوب -

ایشان خطاب به مجمع صلح در هاگ و لوح دکتر 
فورل، دانشمند سوییسی. 

استفاده از فلیم «سفر پر فروغ» (دوبله فارسی این -
فیلم به همین اسم در Youtube موجود میباشد)

استفاده از کتاب خاطرات ۹ ساله-
پیشنهاد برای یک جلسه در سطح ملی علاوه بر -

جلسات محلی در خصوص بزرگداشت صدمین سال 
صعود حضرت عبدالبها و برنامه ریزی اقدامات 

مناسب هنری و جمع آوری و به اشتراک گذاشتن 
ایده ها و نظرات مختلف در سایتهای مختلف منجمله 

lys 200  در فیس بوک

سمینارهایی در خصوص ازدواج و روابط خانوادگی:
«ما در حال ایجاد یک فرهنگ کاملا جدید هستیم و باید از 

فرهنگ درگیری و مجادله جدا شویم. مشکلات را باید با طرق 
مسالمت آمیز حل کنیم علی الخصوص در ارتباط با همسر.» 

این جملاتی بود که خانم و آقای Switzer در جلسه اخیر 
این سمینارها بازگو نمودند. ایشان پیشنهادی با راهنماییهای 

مشخص برای تمرین مکالمه های محبت آمیز در اختیار 
حضار قرار دادند، منجمله اینکه در خصوص حل مسائل 

مشکل ساز باید طرفین برای وقت یکدیگر ارزش قائل شده و 
بمنظور طرح مسائل با قرار قبلی و در زمان مشخص با 

یکدیگر صحبت نمایند. بیان مسائل باید واضح، با توضیح 
کافی، با احترام و با زبانی مشفقانه صورت گیرد. این 

سمینارها در اولین یکشنبه هر ماه از ساعت ۲۰ تا ۲۱ و با 
شرکت حدود ۵۰ تا ۱۰۰ نفر، بنا بر پیشنهاد محفل مقدس 

ملی و تقبل خانم و آقای سویتزر منعقد میگردد.
در ضمن این سمینارها ضبط گردیده و در سایت 

https://www.bahaivinterskole.com/ekteskap
 قابل دسترس و استفاده همه دوستان میباشد.

حرکتی کوچک، پرمعنی و پرطعم:
مهرناز مقدس و شجاع فلاح مینویسند:

«در منطقه Lillestrøm دوستان براساس راهنمایی بیت 
العدل اعظم روز جمعه ۱۴ نوامبر جلسه دعا و تعمق به شیوه 

جدیدی تحت عنوان «چایخانه زومی» را آغاز نمودند. در این 
جلسات هفتگی بین ۸ تا ۱۲ نفر از دوستان شرکت نموده که 
۳-۲ ساعت بطول میانجامد. از جلسه دوم از عزیزان شرکت 

کننده برای تهیه برنامه دعوت بهمکاری بعمل آمد. تابحال 
موضوعاتی در خصوص محبت، دوستی، تطابق علم و دین، 

صبر و تحمل مورد گفتگوی هدفمند قرار گرفته و هر جلسه با 
تلاوت دعا و مناجات آغاز میگردد. فیلم سفر پر فروغ در مورد 

سفرهای حضرت عبدالبهاء به غرب و ضمنا برنامه های 
معلومات عمومی و هنری نیز اجزای دیگر این همایشها 

میباشند. پس از مشورت در پیرامون این سوال که ما چطور 
میتوانیم از حضرت عبدالبهاء تاسی نموده ؟ و اگر او امروز 

اینجا بود چه میکرد؟ بفکر خدمت افتادیم. مهرناز هر 
چندگاهی غذا تهیه نموده و برای دوستانی که اغلب تنها 

هستند برده تا باین ترتیب باعث سرور قلب همنوعی گردد. 
دوستان چایخانه نیز علاقه خود را برای پیوستن به این خدمت 
اعلان نموده و با تهیه غذا، دسر و کیک به ضمیمه یک نص از 
نصوص مبارکه و یا شعری مناسب و لبخندی محبت آمیز قلب 

همسایه، همکار و یا دوستی را شاد مینمایند. تا حال نتایج 
خوبی از این فعالیت داشته و هر هفته در مورد گامهای 

کوچکی که برداشته میشود و ازدیاد ارتباط با عزیزان دیگر و 
استحکام این ارتباط تعمق و مشورت میگردد. 

گزارش صندوق ملّی:
تبرعات دریافتی خصوصا در اواخر سال ۲۰۲۰، هم تبرعات 

فردی و هم از طرف محافل محلی به صندوق ملّی بسیار 
چشمگیربود که نتیجه آمار کسربودجه سال گذشته را به 

بودجه مثبت تبدیل نمود. درآمد سال ۲۰۲۰ مبلغ ۳۶۴۰۲۷۰ 
کرون بوده است که ۷۱٪ تبرعات به اهداف بین المللی فرستاده 

شده و مبلغ ۷۷۸۹۰۹ کرون تبرعات برای ساختمان مقام 
حضرت مولی الوری اهداء گردیده است. مبلغ ۸۸۲۰۰۰ کرون 

تبرعات مخصوص به صندوق بین المللی بوده که مبلغ 
۵۸۲۰۰۰ کرون از این تبرعات نتیجه عکس العمل یاران به 

پیامهای نوروز و رضوان بوده است. مخارج تعمیرات و 
تعویض لوازم حظیره القدس جدید به ۳۰۰۰۰۰۰ کرون بالغ 

گردیده که اکنون تقریبا رو به اتمام است.
حضرت ولی امرالله میفرمایند:

 «عموم احباّ ولو درآمدشان ناچیز باشد باید در این امر 
شرکت جویند. تاثیر و نفوذ روحانی این موسّسات اداری که 
بمشیّت حضرت بهاالله و بموجب نقشه ترسیمی مرکز عهد و 

میثاق بوجود آمده مستقیما منوط بدرجه فداکاری احباّست که 
بصورت تبرعّات انفرادی مبذول میگردد.»

(ماخذ نص مبارک: گلزار تعالیم بهایی)

امین جدید حقوق الله در نروژ:
آقای کیوان همت به عنوان امین حقوق الله در نروژ این 

مسئولیت را بعد از جناب آقای مهدی نویدی عهده دار شده 
اند. در طی نامه ای هیات امنای حقوق الله در اروپای شمالی 

و گرین لند و همینطور محفل مقدس روحانی ملی نروژ از 
خدمات ۹ ساله جناب نویدی در این سمت قدردانی نموده و  

موفقیت ایشان در خدمات آتیه در ابعاد مختلف جامعه را 
آرزو مینمایند. عزیزان میتوانند جهت راهنمایی و سوالات در 

خصوص حکم مقدس حقوق الله با پست الکترونیکی 
huquq@bahai.no با کیوان همت تماس حاصل نمایند . 

حضرت بهاالله در مورد اهمیت امر حقوق میفرمایند:
این بسی معلوم و واضحست که ادای حقوق الهی سبب «

نعمت و برکت و عزت و حفظ بوده و خواهد بود…و این در 
صورتیست که به کمال روح و ریحان و میل به احکام عمل 

نمایند…»
جهت مطالعه و تعمّق بیشتر پیرامون این فریضه روحانی  «

سمینارهایی از طریق زوم برای دوستان ساکن در نروژ 
تشکیل شده و میشود که در این سمینارها موقعیّت سوال و 

جواب از تمام جوانب این حکم عظیم فراهم میباشد. 

زیارت اعتاب مقدسه:
بدلیل برگزاری جلسات مخصوص  صدمین سال صعود مرکز 
میثاق در ارض اقدس،  معهد اعلی خاطر نشان میفرمایند که 
در تاریخ ۲۲ نوامبر تا اول دسامبر ۲۰۲۱ و سوم تا ۱۱ ژانویه 

۲۰۲۲ برنامه هر گونه زیارت تعطیل خواهد بود و همینطور 
امکان زیارت ۳ روزه از تاریخ ۱۰ تا ۳۰ نوامبر ۲۰۲۱ و ۲۸ 

دسامبر تا ۸ ژانویه ۲۰۲۲ نیز نمیباشد.
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Nasjonalt Åndelig Råd for Bahá’íer i Norge
Hamang Terrasse 63, 1336 Sandvika
Tlf: 22 55 95 85 
E-post: nsanor@bahai.no
Sekretær: Sasan Kamali, tlf: 982 68 782

Åpningstider for det nasjonale bahá’í-sekretariatet: 
Kjernetid tirsdag–torsdag kl. 09.00–16.00 (Det vil 
variere om det er åpent mandager og fredager) 
Ring gjerne for avtale
Stengt på bahá’í helligdager 
Assisterende sekretær: 
Turid Sjurseth
E-post: secretary-assistant@bahai.no

Nasjonal Kasserer
Behnam Bahrami
Waglegårdsveien 20, 4844 Arendal
Tlf: 37 02 71 36 / 901 87 377
E-post: behnamb@hammerplc.com
Nasjonalt fond Kontonr.: 7878 05 66697
Internasjonalt fond Kontonr.: 7220 30 45981

Intranett: www.bahai.no
Personlig pålogging

Tillitsmann for Huqúqu’lláh i Norge
Keyvan Hemmat
Orionveien 22, 2165 Hvam
Tlf : 911 13 563
E-post: huquq@bahai.no
Bankgiro: 5361 68 83557

Adresseforandring 
Meldes både til Joan Peel Hansen på 
E-post: statistics@bahai.no 
og Nasjonalt Åndelig Råds sekretariat 
nsanor@bahai.no

Bahá’í Forlag
Hamang Terrasse 63, 1336 Sandvika 
Tlf: 907 69 662 (Turid Sjurseth)
E-post: forlag@bahai.no
Nettbutikk: bahaiforlag.no
Bankgiro: 1503 24 91720 

Norsk Bahá’í Institutt:
Tanin Ashenaei, Ramtin Moshtagh og Kitt Sandvik
E-post: nbi@bahai.no

Bahá’í-samfunnets kontor for samfunnskontakt
Åshild Dybwad
Elnaz Zabihyan
E-post: external-affairs@bahai.no

Bahá’í Skoleutvalg
Bjørn Hubendick, Houshyar Sabetrasekh, Nina Haugen, 
James Coburn og Pouya Sabzehjou
E-post: skoleutvalg@bahai.no
Tlf: 986 38 202 (Bjørn Hubendick)

Sommerskolekomitéen
E-post: sommerskole@bahai.no

Kontaktinfo

I oktober deltok to representanter fra 
bahá’í-samfunnet, gjennom Samarbeidsråd 
for tro- og livssyn, i et møte med blant annet 

Barne- og familieministeren i anledning at det 
trengs flere fosterhjem i Norge. Ikke bare trengs 
det flere, men det trengs et mangfold av hjem. 
Fosterfamilier tar vare på barn som de biologiske 
foreldrene ikke kan ta vare på selv, enten for kort 
eller lang tid. Det er fint å se at regjeringen ser på 
religiøse samfunn, deriblant bahá’í-samfunnet, 
som en ressurs i forbindelse med denne tjeneste-
handlingen. Nyttig informasjon om det å være, 
eller hvordan bli fosterhjem finner man på nett-
siden www.fosterhjem.no.

«The Bab and the Babi Community of Iran» er titte-
len på en ny bok av professor Fereydun Vahman, 
Danmark. Hans ferskeste bok inneholder 10 kapit-

ler av bahá’í-lærde, blant annet om Bábs liv, hans verdens-
syn, utviklingen av babi-samfunnet, viktige begivenheter i 
Bábs liv, hans skrifter og om Tahirihs liv.

Bok om Báb og  
bábi-samfunnet

Vårt kjære Nasjonale Åndelige Råd har 
bestemt at det satses på sommerskole 
på Beitostølen i tiden 4.–10. juli.  

Tema for skolen blir ‘Abdu’l-Bahá. 
Barn, juniorungdom og ungdom kommer til å 
være i hovedfokus for opplegget. 

Som følge av koronarestriksjoner blir ingen 
utenlandske gjester invitert i år, mens det meste 
(?) av sommerskolen holdes utenfor hotellet. 

Det blir sommerskole i 2021

Behov for fosterhjem

«En av de største tjenester det overhodet 
er mulig for mennesket å gjøre for den 
allmektige Gud, er å gi barn undervis-

ning og opplæring». 

  –‘Abdu’l-Bahá

Dette vil by på varierte opplegg med mange 
spennende og unike muligheter for samlinger 
og samtaler!

Skolen starter søndag 4. juli 2021 kl. 15:00 og 
slutter lørdag 10. juli 2021 kl. 12:00. 

Nærmere informasjon kommer, men alle-
rede nå kan du booke overnatting: 

Radisson Blu Mountain Resort, e-post: 
booking@beitostolen.com/Tlf. + 47 61 35 10 00

Hjertelig hilsen Sommerskolekomiteen

Nytt fra Forlaget
Nyutgivelser fra Bahá’í Forlag: 
• En ny juniorungdomsbok; «Vanene til et velordnet sinn» 

(Habits of an orderly mind)!
• «‘Abdu’l -Bahás testament» blir utgitt i egen bok, oversatt 

til norsk
• Ruhi bok 8 – 1 Bahá’u’lláhs Pakt – Paktens midtpunkt 

og hans testament kommer nyrevidert
• Ruhi-bok 2 «Å reise seg for å tjene» kommer i ny utgave
• Sitatsamlingen om «Sosial handling» fra Det Universelle 

Rettferdighetens Hus blir utgitt i eget hefte
• Snart kommer også en ny barnebok i serien «Daglige 

Refleksjoner om ‘Abdu’l-Bahá» 

Bruk nettsiden: https://www.bahai.no/bahai-forlag



«Ved din herlegdom! Kvar gong eg løftar augo mine mot din 
himmel, kjem eg i hug din høgleik og opphøgde stand, og din 
eineståande herlegdom og din stordom. Og kvar gong eg vender 
blikket mot di jord, blir eg leidd til å erkjenne prova på di makt 
og teikna på dine gode gåver. Og når eg ser på havet, finn eg 
at det talar til meg om din majestet og krafta frå ditt velde og 
om ditt herredømme og di stormakt. Og når enn eg skodar 
fjella, blir eg leidd til å oppdage teikna på din siger og styrken 
frå di allmakt. Eg sver ved ditt velde, Å du som i ditt grep held 
heile menneskeheita sine taumar og folka sin lagnad! Eg blir 
så oppflamma av kjærleiken min til deg og så rusa av vinen frå 
din einskap, at eg frå vinden si kviskring kan høyre lyden av di 
lovprising og herleggjering, og i susen frå vatnet kan kjenne 
røysta som kunngjer din føremon og dine eigenskapar, og frå 
raslinga i lauvet kan ane mysteria som er ugjenkalleleg forordna 
av deg i ditt rike.»

– Bahá’u’lláh

Første oversatte bønn på nynorsk, delt med alle i  
brev fra Nasjonalt Åndelig Råd, 29. januar 2021. 

Bønnen er på side 104 i vår bønnebok på bokmål.


